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8. Mezin§rodn² setk§n² SlavkovŢ z Evropy v  naġ² obci. 
 

V§ģen² spoluobļan®, 
 

ve dnech 18. - 20. 9. 2015 

jsme pŚiv²tali na tradiļn²m 

setk§n² obc² nesouc²ch ve 

sv®m n§zvu Slavkov celkem 

48 ĂSlavkov§kŢñ z 10. obc² 

Ļesk® republiky, Slovensk® 

republiky a Polska. ĻestnĨm 

hostem naġeho setk§n² byla 

n§mŊstkynŊ ministra vnitra 

pan² Mgr. Jana Wildumetzov§, 

bĨval§ starostka Horn²ho Slavkova. 

Samotn®mu setk§n² vġak pŚedch§zely doslova mŊs²ce pŚ²prav - poļ²naje zajiġtŊn²m 

ubytov§n² a stravy pŚes pŚ²pravu programu a spousta dalġ² neviditeln® pr§ce pracovn²kŢ 

obecn²ho ¼Śadu, ļlenŢ spolkŢ v obci, kolektivu kuchaŚek ġkoln² j²delny, dŊt² TJ Sokol a 

jejich rodiļŢ, ģ§kŢ ZĠ a jejich uļitelek, a to pod veden²m pana starosty, radn²ch a 

zastupitelŢ. KaģdĨ z vĨġe uvedenĨch pŚispŊl kam²nkem do mozaiky tohoto tŚ²denn²ho 

setk§n². Co ale ovlivnit nelze nikdy dopŚedu je poļas², je to jako loterie - buŅ to vyjde, 

anebo nikoliv ï zvl§ġtŊ pak, kdyģ term²n 8. setk§n² SlavkovŢ v naġ² obci jsme nahl§sili 

jiģ v pŚedch§zej²c²m roce na 7. setk§n² v Niģn®m SlavkovŊ. Vġichni v²me, ģe kr§snĨ 

sluneļnĨ den je z§rukou ¼spŊġn® akce. PŚedpovŊdi poļas² se liġily kaģdĨ den a my 

vŊŚili, ģe mnohokr§t osvŊdļenĨ term²n obecn²ch akc² konanĨch okolo 20. z§Ś² n§m 

pŚinese opŊt pŊkn® poļas². 

Ve ļtvrtek 17. z§Ś² r§no zaļali naġi pracovn²ci z 

rychl® ļety spolu se z§stupci spolkŢ stavŊt stany, 

kter® zapŢjļili ryb§Śi a mikroregion Hvozdnice a 

dalġ² z§zem² pro zd§rnĨ prŢbŊh akce na hŚiġti u 

ZĠ. Veļer st§ly na hŚiġti 4 velk® stany, kter® 

mŊly chr§nit n§vġtŊvn²ky hlavnŊ pŚed sluncem! 

Nebo snad deġtŊm? V p§tek 18. z§Ś² 

dopoledne jsme u kulturn²ho domu oļek§vali 

pŚ²jezd prvn²ch ¼ļastn²kŢ setk§n². Po 

jeden§ct® hodinŊ se objevili jako prvn² 

Slavkov§ci z 511 km vzd§len®ho Horn²ho 

Slavkova. Pot® pŚij²ģdŊly dalġ² delegace, ale 

autobus se 30. slov§ky st§le nikde! Po ŚadŊ 

telefon§tŢ obou starostŢ n§m bylo sdŊleno, ģe 

autobus je jiģ v Nov®m Jiļ²nŊ, obŊd byl operativnŊ posunut a o hodinu pozdŊji se 

koneļnŊ objevil autobus se zp²vaj²c²mi slavkov§ky ze Slovenska. 
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Po obŊdŊ jsme se odjeli ubytovat na Hradec nad Moravic², cestou jsme vġak nabrali 

dalġ² zdrģen² u dopravn² nehody auta a vlaku na ģelezniļn²m pŚejezdu na Hradeck® a 

Rybn²ļky. N§sledovalo ubytov§n² v hotelu Son§ta a n§vrat zpŊt do Slavkova, kde byla 

pro vġechny ¼ļastn²ky pŚipravena prohl²dka obce. Z dŢvodu pŚedch§zej²c²ch zdrģen² 

jsme museli vynechat sportovn² are§l TJ Sokol a zaļ§tek nauļn® stezky. Dojeli jsme 

proto pŚ²mo k hasiļsk® zbrojnici, kde jsme vġem Slavkov§kŢm uk§zali techniku, 

vybaven² a z§zem² jednotky naġich hasiļŢ, zavedli jsme je do klubovny, kde je zaujaly 

trofeje z rŢznĨch soutŊģ², a rovnŊģ do obecn² galerie a vĨstavn² s²nŊ s obrazy mal²Śe 

Bociana a jeho ģeny sochaŚky Yvonn. Sv® pocity z galerie pot® pŚ²tomn® delegace 

zaznamenali do pamŊtn² knihy. Po skonļen² prohl²dky se nŊkteŚ² dokonce pohoupali na 

houpaļk§ch pŚed zbrojnic². N§slednŊ jsme se vydali po tematick® stezce smŊrem k 

zastaven² u fary. Cestou se hodnŊ diskutovalo a 

dokonce se fotilo s naġimi obļany na pam§tku. PŚed 

farou na n§s ļekala reklamnŊ propagaļn² deska, 

nainstalovan§ teprve dopoledne, trvale pŚipom²naj²c² 

toto setk§n². Na hlavn²m poutaļi ĂSetk§n² SlavkovŢñ 

se mŢģeme doļ²st nŊco m§lo z historie spoleļn®ho 

setk§v§n², d§le pak kr§tk§ porovn§n² z§kladn²ch 

informac² o jednotlivĨch obc²ch (zaloģen², poļet 

obyvatel, rozloha, vzd§lenosti po zemi i vzduchem 

od jejich rodnĨch obc²). VŊtġina ļlenŢ delegac² 

pozornŊ studovala pŚedloģen® informace a pot® jsme se vydali na orlovnu, kde o. 

Kryġtof Szewczyk pŚipravil zaj²mavou vĨstavu orn§tŢ, mis§lŢ a liturgickĨch pŚedmŊtŢ, 

jeģ mnoz² vidŊli poprv® tak zbl²zka. Po kr§tk® diskusi a poŚ²zen² fotografi² jsme pŚeġli 

do kostela sv. Anny, kde otec Kryġtof pŚ²tomn® v kostce sezn§mil s histori² kostela. 

Slavkov§ci z Niģn®ho Slavkova n§m vġem se svolen²m pana far§Śe zahr§li na varhany a 

tak® zazp²vali. Jejich zpŊv byl ocenŊn potleskem vġech pŚ²tomnĨch.  

Pot® jsme se vydali po stezce smŊrem k Seniorcentru. Po mil®m pŚiv²t§n² pan² 

Śeditelkou Mari² Gorļicovou jsme si prohl®dli 

kapli a pot® kr§tce posedŊli v atriu, zazp²vali, 

a pokud to ġlo, i zatanļili s klienty domova a 

jejich person§lem. RovnŊģ mil® bylo i mal® 

pohoġtŊn², kter® pŚipravilo veden² domova pro 

hosty. Ļas n§s tlaļil a my museli opustit toto 

pŚ²jemn® prostŚed² a po Z§meck® ulici jsme se 

vydali do KD, kde hned po veļeŚi zaļala 

ofici§ln² ļ§st programu. Pan starosta nejprve 

pŚiv²tal vġechny z¼ļastnŊn®, pot® jsme si 

pŚipomenuli setk§n² prezentovan® starostou z 

Niģn®ho Slavkova v roce 2014. N§ġ starosta 

pŚevzal putovn² kroniku, v n²ģ bude i toto setk§n² zaznamen§no pro pŚ²ġt² generace, a 

rovnŊģ kr§tce prezentoval naġ² obec. Souļ§st² veļera bylo i vystoupen² bŚiġn²ch taneļnic 

ze ZĠ a kr§tk§ uk§zka latinsko-americkĨch tancŢ v pod§n² naġ² mlad® taneļnice Eliġky 
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Klimkov® a jej²ho partnera. V soutŊģi ĂO slavkovskou metluñ museli soutŊģ²c² uk§zat, 

ģe jim nen² ciz² ļ²st, ps§t, poļ²tat a v neposledn² ŚadŊ museli prok§zat i svou zruļnost. 

Po l²t®m boji se v²tŊzem stala dvojice ze Slavkova u Uhersk®ho Brodu, kter§ si odnesla 

hlavn² cenu - klasickou metlu, tzv.  ġkrtaļku. Veļer plynul v pŚ²jemn® atmosf®Śe a pŚed 

pŢlnoc² nastala doba odjezdu do hotelu v Hradci nad Moravic². 

V sobotu 19. z§Ś² jsme se 

probudili do mlhy a po 

dev§t® hodinŊ jsme se 

vypravili z hotelu na bl²zkĨ 

z§mek, kde jsme absolvovali 

klasickou prohl²dku, 

degustaci v²na v podzem² a 

mŊli jsme tak® moģnost 

pod²vat se i na Hodinovou 

vŊģ a na ļerven® vŊģiļky u 

vstupu do z§mku. Bl²ģilo se 

poledne, slunce zaļalo trhat 

mlhu a my zaļali vŊŚit, ģe poļas² bude na naġ² stranŊ. Po prohl²dce jsme se autobusem 

pŚepravili na obŊd do ġkoln² j²delny. BŊhem obŊda vysvitlo slunce a svĨmi paprsky n§s 

pozvalo na odpoledn² kulturn² program na hŚiġti u ZĠ. 

Na hŚiġti jiģ byli prvn² 

¼ļinkuj²c² a rovnŊģ lavice 

pod stany se zaļaly plnit 

n§vġtŊvn²ky akce. Na 

zaļ§tek zatroubil trubaļ, 

pot® moder§tor ofici§lnŊ 

zah§jil slavnost a na podium 

pozval pana starostu i s jeho 

kolegy z ostatn²ch SlavkovŢ. 

Po uv²tac² Śeļi jednotlivŊ 

pŚedstavil naġe hosty a v²ce 

neģ ļtyŚhodinovĨ program 

mohl zaļ²t. Programem V§s provedu jen struļnŊ, neboŠ takŚka tis²covka obļanŢ jej 

sledovala. NejdŚ²ve pŚijeli mal² kovbojov® na voz²ku taģenĨm pon²kem a uk§zali n§m 

nŊco ze sv®ho programu cviļen² dŊt² a rodiļŢ TJ Sokol, po nich n§m pŚedvedly sv® 

umŊn² mal® i vŊtġ² bŚiġn² taneļnice. Pot® vystoupily naġe seniorky pod veden²m pan² 

Zdenky Pavelkov® a po nich hned n§sledovala pŚedġkolata TJ Sokol, kter§ za velk®ho 

potlesku pŚihl²ģej²c²ch ĂDov§dŊla s krteļkemñ. V rytmu zumby n§m zatanļila pro 

radost, relax a za zvukŢ skvŊl® muziky dŊvļata ZĠ. Na podiu uģ byl pŚipraven 

chlapeckĨ sbor ZĠ StŊboŚice pod veden²m naġeho ļetn®ho obļana pana Karla Kostery, 

kteŚ² n§m zazp²vali smŊs lidovĨch p²sn². Dalġ²m bodem programu byl ĂL²z§tkovĨ 

z§vodñ pro dŊti, kter® hledaly vġude v are§lu hŚiġtŊ tak obl²ben§ l²z§tka. Pod podiem se 

mezit²m pŚipravila prvn² skupina minimonter§ļkŢ s p·diovou skladbou na motivy 
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poh§dky ĂLedov® kr§lovstv²ñ, n§sledovali babymonter§ļci se skladbou ĂHariboñ, v n²ģ 

oģili ģelatinov² medv²dci, a nakonec velc² monter§ļci se svou kreac² ĂĠkolaļkyñ. 

Vġechny tŚi taneļn² soubory opŊt 

roztleskaly pŚ²tomn® div§ky. Na podium 

nastoupila country kapela ĂFRAMñ pod 

veden²m MUDr. OldŚicha Bºnische, kter§ 

svĨmi melodiemi potŊġila nejen milovn²ky 

country. D§le vystoupily ģeny z 

pŊveck®ho sdruģen² z Otic pod veden²m 

Mgr. Sl§vky Kvarļ§kov®, kter® n§m 

zazp²valy nŊkolik slezskĨch p²sn². Dalġ²m 

vystupuj²c²m byla Ăġkoln² kapelañ se 

svĨmi velkĨmi zpŊv§ky a jejich p²snŊ napŚ. Holky z naġ² ġkolky, Mal® kotŊ a dalġ² 

zp²vali spolu s pŚ²tomnĨmi n§vġtŊvn²ky. Dalġ²m bodem programu byl ĂL²z§tkovĨ 

z§vodñ pro dŊti, kter® hledaly vġude v are§lu hŚiġtŊ tak Z§vŊreļn® vystoupen² dŊt² ZĠ 

pŚipadlo na sboreļek - stŚedŔ§ci, kteŚ² potŊġili svĨmi veselĨmi a rytmickĨmi p²snŊmi uģ 

tak namlsan® 

publikum. U podia ve 

stanu se jiģ v t® dobŊ 

pŚipravovali na sv® 

retro vystoupen² napŚ. 

zpŊv§ci Simonov§ s 

Chladilem, Gott, 

Kotvald s Hloģkem a v 

neposledn² ŚadŊ i u n§s 

velmi obl²ben§ Jarmila 

Ġul§kov§. Tuto velkou 

ġou nacviļily naġe 

ģeny, ļlenky ĻSĢ, a za 

velk®ho aplausu obecenstva byly odmŊnŊny dlouhotrvaj²c²m potleskem vestoje. Ke 

zjevnŊ spokojenĨm ģen§m se pŚid§vali i dalġ² n§vġtŊvn²ci, tanec a dobr§ n§lada na 

tr§vn²ku kypŊla ze vġech, aŠ jiģ ze strany ¼ļinkuj²c²ch anebo n§vġtŊvn²kŢ. Mezit²m 

podium opanovala chlapeck§ kapela UNITED 5, kter§ m§ u n§s ve SlavkovŊ sv® 

z§zem², od n§s pot® vyr§ģela na turn® do Anglie. HlavnŊ mlad® fanynky se seskupily 

pod podiem a spolu se svĨmi idoly si anglicky prozpŊvovaly jejich p²snŊ z hitpar§d. Ti, 

co chtŊli tanļit, tanļili, dalġ² poslouchali a tŊm, jimģ se toto vystoupen² nel²bilo, ļekali 

na ohŔostroj a taneļn² z§bavu se skupinou Dodo Doleģala a jeho COVERBANDU. 

Pro dŊti byly pŚipraveny rŢzn® atrakce: sk§kac² hrad, trampol²na, j²zda na voz²ku za 

pon²kem, malov§n² na figurky a taky velmi obl²ben® malov§n² na tv§Ś. Vġechny atrakce 

byly hojnŊ dŊtmi vyuģ²v§ny, ļasto si dŊti musely vyst§t i dlouhou Śadu, aby mohly na 

vysnŊnou atrakci. Z§vŊrem bych chtŊl jeġtŊ jednou podŊkovat vġem ¼ļinkuj²c²m, 

uļitelk§m ZĠ, kter® vŊnovaly svŢj volnĨ ļas pro n§cvik jednotlivĨch vystoupen².  
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JmenovitŊ pak HelenŊ Malļekov®, Mgr. Hedvice Vaġkov®, Mgr. Magdal®nŊ 

Hymlarov®, Mgr. MartinŊ Trojanļ²kov®, vychovatelce Michale Holeġov®, Mgr. 

Veronice Ign§cov®, vychovatelce IvanŊ Potepov® a pan² KateŚinŊ Plachk®. D§le bych 

chtŊl podŊkovat ļlenŢm TJ Sokol pan² Marcele Kr§lov®, Luk§ġi Kr§lovi, MagdŊ 

DuroŔov®, Pavle Petrģelov® a Sl§vce Pruskov® za n§cvik skladby s nejmenġ²mi dŊtmi. 

Souļ§st² odpoledn²ho programu 

bylo i pŚedstaven² jednotlivĨch 

delegac², kde jsme se dozvŊdŊli 

mnoho zaj²mavost² z dalġ²ch m²st, 

kde ģij² tak® Slavkov§ci. 

Velk® pŚekvapen² si jednotliv® 

delegace pŚipravily pro naġe 

obļany, kdyģ nab²zely pod 

pergolou sv® m²stn² speciality, 

kter® mohl kaģdĨ podle chuti a 

libosti okoġtovat (p§lenka, v²no, 

klob§sy, sĨry, oplatky, placky, 

kol§ļe a mnoho dalġ²ch lahodnĨch 

pochutin ï a to vġe zcela zdarma). 

RovnŊģ naġe spolky v obci si pŚipravily j²dlo a pit² pro n§vġtŊvn²ky a mŢģeme 

konstatovat, ģe takŚka vġe, co bylo pŚipraveno k prodeji, bylo ke spokojenosti 

poŚadatelŢ i hostŢ zkonzumov§no. Samotn§ z§bava skonļila aģ po pŢlnoci ke 

spokojenosti vġech, kteŚ² vydrģeli. 

V nedŊli 19. z§Ś² jsme se seġli na 

prostranstv² pŚed farou a prŢvodem za 

kŚ²ģem a obecn²m praporem, jsme veġli 

do kostela, kde za vġechny ģiv® a 

zemŚel® farn²ky slouģil Mons. Frantiġek 

V§clav Lobkowicz, biskup Ostravsko ï 

opavsk® diec®ze, slavnostn² mġi svatou 

na poļest 350 let od vysvŊcen² 

slavkovsk®ho chr§mu sv. Anny. Ve 

sv®m k§z§n² se zm²nil, ģe kostel byl 

postaven v letech 1659-1665, a to 

pŚedevġ²m na oslavu Boha, a je m²stem, 

kde se po stalet² sch§zej² vŊŚ²c², aby tak 

d§le ļinili. Po mġi svat® jsme odeġli prŢvodem z kostela, kaģdĨ venku obdrģel malĨ 

kostel z pern²ku s pŚipomenut²m vĨroļ² vysvŊcen². 

Pot® jsme se pŊġky odebrali do kulturn²ho domu, kde pan Śeditel ZĠ Mgr. Frantiġek 

HodnĨ sezn§mil s histori² ġkolstv² vġechny pŚ²tomn® a n§sledovala kr§tk§ prohl²dka 

ġkoly, vļetnŊ nov® pŚ²stavby. Po obŊdŊ pan starosta pŚedal pamŊtn² obelisky panu 

biskupovi a kolegŢm starostŢm, kter® jim budou pŚipom²nat toto naġe setk§n², a 

ofici§lnŊ ukonļil setk§n². Pot® jeġtŊ probŊhla vĨmŊna drobnĨch suvenĨrŢ mezi 


